

Retail Banking
Service & Price Guide
February 2017



Account Services

All Charges/Tariffs are in BD unless otherwise indicated

Teller Counter Charges

	Priority Customers	Regular Customers
Cash Withdrawal Below BD 500	Free	1
Above BD 500	Free	Free
Cash Deposit Below BD 500	Free	1
Above BD 500	Free	Free

Foreign Currency Cash Deposit/Withdrawal

Foreign Currency Cash Withdrawal	0.75% of amount	1% of amount
Foreign Currency Cash Deposit	Free	Free

Account Balance Requirements

Minimum average monthly credit balances for Retail Accounts

Current Account

In Bahraini Dinars	500
In other currencies equivalent to	BD 500

Savings*/eSaver Account**

In Bahraini Dinars	20
*In other currencies equivalent to	BD 20

*Interest will be paid half yearly for amount greater than BD 25,000 @0.1% p.a.

**The interest rates applicable to eSaver are as follows :

eSaver Account Balance	Interest Rate
Less than BD 5,000	0.00%
BD 5,000 to BD 9,999	0.20%
BD 10,000 to BD 39,999	1.00%
BD 40,000 and above	1.25%

Minimum opening balance

Fixed Deposits

In Bahraini Dinars	5,000
In other currencies equivalent to	BD 2,500

Priority Account

In Bahraini Dinars (In other currencies equivalent to)	BD 37,700
--	-----------

Monthly charges if minimum average account balances are not maintained

Current and Call Account

In Bahraini Dinars (In other currencies equivalent to)	Free	BD 10
---	------	-------

	Priority Customers	Regular Customers
Savings/eSaver Account		
In Bahraini Dinars (In other currencies equivalent to)	Free	BD 1
Branch Services		
Duplicate Statement or Copy of Cheque or Voucher		
Up to 12 months old (per page)	Free	1
Over 12 months		
• Page 1-3	Free	3
• Each additional page	Free	1
Over 5 years old	Free	50
Enquiries or search may require 7 working days for copies over 12 months old and up to 48 hours for others		
Account Statements (By Post)	Free	1.5
(Statement once every six months will be issued free)		
Bank Certificate/Letter Requests		
Account Balance: Retail accounts	Free	10
Audit/Account Balance Confirmation Reports	Free	10
Reference Letter	Free	10
Cheque Clearing		
Cheque returned for technical reasons	Free	10
Cheque returned unpaid by us	10	10
Cheque Collection		
Foreign Currency Cheques	BD 10 or equivalent in other currencies (Average collection time 21 working days) Charges of Reimbursing Bank will apply	
Stop Payment Cheques		
Cheque drawn on Standard Chartered Bank Bahrain	Free	10
Cheque Charges		
Issuance of Manager Cheque	Free	6
Current Account (First Cheque Book)	Free	5
Small Cheque Book (30 Leaves)	Free	3
Large Cheque Book (60 Leaves)	Free	10
Standing Order		
Setup Charges	1	2
Payment to other bank	3	3
Payment within Standard Chartered Bank Bahrain (Other than loan and cards payment)	2	2
Amendment to Standing Order	Free	2
Standing Order not effected due to lack of funds	5	10

	Priority Customers	Regular Customers
--	--------------------	-------------------

Benefit Switch ATM Charges

Cash Withdrawals	Free	Free
Balance Enquiry	Free	Free
International Transactions of amount drawn on debit card	3% of the amount	3% of the amount
GCC transactions/International Cash withdrawals	Free	1

Other Services

Phone Banking	Free	Free
Replacement of ATM Card	Free	5

Access Fee BD 2
 (Applicable to international ATM Cards being used to withdraw money from Standard Chartered Bank ATM's)

Remittances

Outward

Demand Draft (Debit to Bahraini Dinar Account)	Free	4
---	------	---

Demand Drafts will be issued only by debit to customer account and not against cash

Local Transfer

Within Standard Chartered Bank Bahrain Account Holders	Free	Free
Telex Transfer via Branch	400 fils	400 fills

“Fawri +” Payments

Payments up to BD 100	Free	Free
Payments above BD 100 (maximum BD 1,000)	100 fils (per transaction)	100 fils (per transaction)

“Fawri” Payments

Direct Credit (Salaries batches)	5 fils (per transaction)	5 fils (per transaction)
Direct Credit (Other than Salaries)	100 fils (per transaction)	100 fils (per transaction)

“Fawateer” Payments

Bill Payments	Free (via electronic channels)	Free (via electronic channels)
Telex Transfer outside Bahrain In US Dollars	3 USD 7.5	7.5 USD 20

Telex Transfer will be sent only by debit to customer account and not against cash.

Remittance through ATM (A2A)	1	1
------------------------------	---	---

Inward

Received in local and foreign currency and credited to account with Standard Chartered Bank Bahrain	Free	Free
---	------	------

Personal Loan

	Priority Customers	Regular Customers
Processing Fee		
Loan Amount		
BD 5,000 and above	150	150
BD 3,000 up to BD 4,999	125	125
BD 1,000 up to BD 2,999	100	100
Lower than BD 1,000	50	50
Insurance Fee**	0.6% - 3%	0.6% - 3%
APR%	5.92% - 10%	5.92% - 10%
Late Payment Fee	15	15
Early Settlement Fee	1% of the outstanding or BD 100 whichever is lower	
Certificate of Balance Outstanding (letter stating all Outstanding Liabilities with the Bank)	Free	20
Certificate of No Loan (confirmation of No Loan/Liability with the Bank)	Free	10

**As per charges of the Insurance service provider.

Final Processing and Insurance fees will be communicated to the customer at the time of origination.

Auto Loan

Processing Fees	250	250
Late Payment Fee	15	15
APR%	5.70% - 8.50%	5.70% - 8.50%
Early Settlement Fee	1% of the outstanding or BD 100 whichever is lower	
Certificate of Balance Outstanding (letter stating all Outstanding Liabilities with the Bank)	Free	20
Certificate of No Loan (confirmation of No Loan/Liability with the Bank)	Free	10
Traffic Release Letter (Confirms release of car from Bank's ownership after successful completion of Auto Loan)	7.5	7.5

Mortgage Loan

Processing Fees	1% or BD 400 whichever is lower	
Late Payment Fee	10	10
APR%	6 months BIBOR (as of 30th June or 31st Dec whichever is more recent) + 4% Margin	
Early Settlement Fees	0.75% of the outstanding or BD 200, whichever is lower	
Certificate of Balance Outstanding (letter stating all Outstanding liabilities with the Bank)	Free	20
Certificate of No. Loan (confirmation of No Loan/Liability with the Bank)	Free	10
Copy of Title Deed	Free	Free

Important

1. Above tariffs are effective from February 2017 for all Standard Chartered Bank Branches in the Kingdom of Bahrain.
2. The Bank may amend at any time, notifying customers 30 days prior to the effective date of new charges, commission or fees and reserves the right to levy additional charges at its sole discretion.
3. If you maintain account balances or hold an investments equivalent of BD 37,700/- or above or receive monthly salary eqv. of min. BD 4,000 or above into your account or have Mortgage loan of BD 150,000 or above then you may be eligible for enrolment into the Priority Banking Programme. For more details, please call 8000 1400. For eligibility due to salary transfer, the Priority Banking status is offered for 12 months from the time of account opening or becoming a Priority member based on minimum monthly salary being credited to your Standard Chartered Bank account.
4. All charges are the same for both Priority & Regular Customers unless mentioned otherwise.
5. If you require further information, please contact our 24 hour Phone Banking on **17 531532** or visit our website at **www.sc.com/bh**.
6. On maturity, fixed deposits will be automatically rolled over at the prevailing rate unless otherwise instructed.
7. In case of any premature withdrawal, partial or complete, of a Fixed Deposit, the fee/penalty associated with the same will be for the Bank to reduce the applicable interest rate by 1% for the completed tenor, subject to a maximum of interest earned.
8. Subscription fee on investment products ranges from an interest mark up of 2% to 5% over Standard Chartered Bank Lending Rate (SCBLR).
9. The rate of interest on leverage/overdraft facilities extended by the Bank is based on mark up SCBLR.
10. Foreign Currency Cash withdrawals subject to availability.
11. There may be charges levied by correspondent banks, wherever applicable, which are separate from the charges mentioned in the section on remittances.
12. Cheque purchase is at the Bank's discretion.
13. In all cases, the drawee bank may have its own charges which will be applicable.
14. Tariff for any services not mentioned above will be available on request.
15. Orphans, widows, pensioners, individuals receiving social subsidies from the Ministry of Labor & Social Affairs, students and Bahraini nationals with a monthly salary below BHD 250 are exempted from maintaining the minimum balance requirement for savings accounts. Such customers should notify the staff in any branch of Standard Chartered Bank with proof of their special status for exemption from this charge going forward.

Credit Card

All Charges/Tariffs are in BD unless otherwise indicated.

	Visa Infinite	Visa Platinum	Falconflyer Visa Gold	Falconflyer Visa Silver	Falconflyer Visa Blue
Annual Fee	60	30	40	30	20
Interest Rate Per Month	2.00%	2.50%	2.00%	2.50%	2.50%
Annual Interest Rate (AIR)	24%	30%	24%	30%	30%

Other Fees & Charges (All Cards)

Supplementary Card*	Free
Cash Advance Fee	5% of cash advance amount or BD 10, whichever is higher
Over Limit Charge	14
Late Payment Charge**	16
Card Replacement Fee	2.5
Duplicate e-Statements	Free
Processing Fee for Overseas transactions	3%
Minimum Amount Due	1% of the outstanding principal and 100% of all instalments, fees, charges and interest; or it will be BD 10, whichever is higher
Payment Due Date from Statement Date	20 Days
Standing Order Instruction	Free

Instalment Plans : To Convert an existing credit card transactions into Instalments:

S. No.	Processing Fee	Interest Rate	Early Settlement Fee	Tenor (months)
1.	5%	0%	Free	6
2.	0	1.5% per month on reducing balance	1% of remaining balance	6, 12, 18, 24, 36

Loan on credit card: To Convert you available credit limit into a loan – Receive cash and pay back in equal monthly instalments

S. No.	Processing Fee	Interest Rate	Early Settlement Fee	Tenor (Months)
1.	0%	1.5% per month on reducing balance	1% of remaining balance	6, 12, 18, 24, 36

*Not available for Falconflyer Visa Credit Cards

** If minimum amount due is not paid within payment due date

Please note:

1. No Finance charge (excluding cash advance) will be levied in case 100% payment is made on or before the payment due date. If only part payment is made by the payment due date, or no payment is made, or if payment is made after the payment due date, a finance charge will be applicable on the outstanding balance in accordance with the Annual Interest Rates relevant to the Card type. Average Daily Balance Method will be applied to the previous statement balance and new purchase until the entire amount is fully settled.
2. Cash Advance is subject to Cash Advance Fee of 5% to a minimum of BD 10. Finance charges at the rate applicable to the product will be applicable on the cash advances, from the date of transaction until repayment in full. If only part payment is received, then finance charges are calculated as above.
3. The Bank may amend at any time notifying the customer 30 days prior to the effective date of new charges, commission, or fees and reserve the right to levy additional charges at its sole discretion.
4. No refund of Annual Fees will be available if the credit card is terminated.
5. Additional expense, e.g postage, cable, courier, fax, legal expense, etc. will be charged for, where incurred.
6. Other charges are available in the Retail Banking Service & Price Guide which is available on our website www.sc.com/bh and on the Bank screen in our branches.
7. At Standard Chartered Bank, we appreciate and value feedback on your experiences with our products and services. If you have a complaint, please contact our 24-hour Phone Banking on **+97317531532** quoting your CPR number, or you may e-mail us at eService.Bahrain@sc.com or visit our website www.sc.com/bh for any further clarifications. In addition, an easy-to-use Complaint Guide is also available on our website <https://www.sc.com/bh/complaints/en/complainteng.pdf> and on the Bank's TV screens and help desks at Branches.
8. All Fees and Charges mentioned for Credit Cards are applicable as of February 2017.

شروط هامة:

1. لا يتقاضى البنك رسوم الفائدة (باستثناء السلف النقدية) إذا تم تسديد المبلغ بنسبة 100٪ في تاريخ الإستحقاق أو قبله. وإذا تم تسديد جزء فقط من المبلغ في تاريخ الإستحقاق أو لم يسدد أي شيء منه أو تم التسديد بعد تاريخ الإستحقاق، سوف يتم فرض رسوم الفائدة على الرصيد المستحق وفق أسعار الفائدة السنوية السارية على نوع البطاقة ذات الصلة. ويتم تطبيق طريقة متوسط الرصيد اليومي على رصيد كئشف الحساب السابق والمشتريات الجديدة حتى يتم تسديد المبلغ الكلي بالكامل.
2. تخضع السحوبات النقدية لرسم يبلغ 5٪ أو 10 د.ب كحد أدنى. تنطبق الرسوم على السحوبات النقدية ابتداءً من تاريخ المعاملة وحتى تاريخ سداد المبلغ بالكامل. وفي حالة سداد جزء من المبلغ فقط، سيتم احتساب الرسوم كما هو موضح أعلاه.
3. يجوز للبنك تعديل هذه الرسوم في أي وقت مع إخطار العميل قبل 30 يوماً من تاريخ تطبيق الرسوم أو الأسعار الجديدة كما يحق للبنك فرض رسوم إضافية حسب تقديره المطلق.
4. لن يتم استرداد الرسوم السنوية في حالة إلغاء البطاقة.
5. يتم احتساب النفقات الإضافية مثل مصاريف البريد والبرق والشحن والفاكس والمصرفيات القانونية وغيرها، وذلك في وقت ختم مثل هذه النفقات.
6. تتوفر رسوم أخرى في دليل الخدمات والرسوم للخدمات المصرفية للأفراد على موقعنا الإلكتروني www.sc.com/bh وعلى الشاشات المتوفرة في الفروع.
7. يسعدنا في بنك ستاندرد تشارترد استلام ملاحظاتكم وتعليقاتكم على تجربتكم المصرفية مع منتجاتنا وخدماتنا. إذا كان لديك أي شكوى، يرجى الإتصال بوحدة الخدمات المصرفية عبر الهاتف على مدار 24 ساعة على الرقم +97317531532 مع ذكر رقم بطاقتك السكانية، أو يمكنك إرسال بريد إلكتروني إلى eService.Bahrain@sc.com أو تفضل بزيارة موقعنا الإلكتروني <https://www.sc.com/bh/complaints/en/complainteng.pdf> للحصول على مزيد من المعلومات. كما يتوفر أيضاً دليل إرشادي لإجراءات الشكاوى على شاشات البنك ومكاتب خدمة العملاء في الفروع المختلفة.
8. تسري كافة الرسوم المذكورة في هذا الدليل اعتباراً من فبراير 2017.

البطاقات الإئتمانية

جميع الرسوم/التعرفة بالدينار البحريني ما لم يشار إلى خلاف ذلك.

فيزا إنفينيتي	فيزا بلاتينيوم	فيزا فالكون فلاير الذهبية	فيزا فالكون فلاير الفضية	فيزا فالكون الزرقاء	
٦٠	٣٠	٤٠	٣٠	٢٠	الرسوم السنوي
%٢.٠٠	%٢.٥٠	%٢.٠٠	%٢.٥٠	%٢.٥٠	معدل الفائدة الشهري
%٢٤	%٣٠	%٢٤	%٣٠	%٣٠	معدل الفائدة السنوي

رسوم ومصاريف أخرى (كل البطاقات)

البطاقة التابعة*	مجاًناً
رسوم السحوبات النقدية	%٥ من قيمة النقد المسحوب أو ١٠ د.ب. أيهما أعلى
رسوم تجاوز حد الإئتمان	١٤
رسوم الدفع المتأخر**	١٦
رسوم استبدال البطاقة	٢.٥
نسخة من كشف الحساب الإلكتروني	مجاًناً
رسوم المعاملات بغير الدينار البحريني	%٣
المبلغ الأدنى المستحق	%١ من المبلغ الأصلي المستحق و %١٠٠ من جميع الأقساط والرسوم والمصاريف والفوائد أو ١٠ د.ب. أيهما أعلى
تاريخ استحقاق الدفع من تاريخ كشف الحساب	٢٠ يوماً
أوامر الدفع الدائمة	مجاًناً

خطة التقسيط: لتحويل معاملة على بطاقتك الإئتمانية إلى أقساط:

رقم	رسوم إدارية	سعر الفائدة	رسوم السداد المبكر	فترة السداد
١.	%٥	%٠	مجاًناً	٦ أشهر
٢.	صفر	%١.٥ شهرياً على الرصيد المتناقص	%١ على الرصيد المتبقي	٦، ١٢، ١٨، ٢٤، ٣٦ أشهر

قرض على بطاقة الإئتمان: لتحويل الحد الإئتماني المتاح لديك على بطاقتك الإئتمانية الى قرض - استلم النقد سدده في أقساط شهرية متساوية:

رقم	رسوم إدارية	سعر الفائدة	رسوم السداد المبكر	فترة السداد
١.	صفر	%١.٥ شهرياً على الرصيد المتناقص	%١ على الرصيد المتبقي	٦، ١٢، ١٨، ٢٤، ٣٦ أشهر

*البطاقات التابعة غير متوفرة لبطاقات فالكون فلايرز
**في حالة عدم دفع المبلغ المستحق في أو قبل تاريخ الإستحقاق

شروط هامة

١. تسري التعرفة المذكورة أعلاه اعتباراً من فبراير ٢٠١٧ في جميع فروع بنك ستاندرد تشارترد بمملكة البحرين
٢. يحق للبنك تعديل التعرفة في أي وقت بموجب إشعار العملاء قبل ٣٠ يوماً من تاريخ سريان الرسوم أو المصاريف الجديدة. كما يحتفظ البنك بحقه في إصدار رسوم إضافية جديدة بحض إرادته.
٣. إذا احتفظت برصيد في حسابك أو استثمرت بقيمة ٣٧.٧٠٠ دينار بحريني أو أكثر أو كنت تستلم راتباً يبلغ ٤.٠٠٠ دينار بحريني أو أكثر يتم تحويله لحسابك المصرفي أو حصلت على قرض عقاري بقيمة ١٥٠.٠٠٠ دينار بحريني. فإنك تتأهل للإلتحاق ببرنامج الخدمات المصرفية المتميزة. لمزيد من المعلومات يرجى الإتصال بالرقم ٨٠٠٠١٤٠٠. إن الإستفادة من الخدمات المصرفية المتميزة على اساس الراتب سوف تكون لمدة ١٢ شهراً من تاريخ فتح الحساب او من تاريخ تحويل الراتب الى الحساب.
٤. تطبق نفس الرسوم لزيائن الحسابات المصرفية المتميزة وزيائن الحسابات العادية ما لم يذكر خلاف ذلك.
٥. يتوفر دليل أسعار البطاقات الإئتمانية في نسخة منفصلة. لمزيد من التفاصيل يمكنك الإتصال بنا على وحدة الخدمات المصرفية عبر الهاتف طوال ٢٤ ساعة على ١٧٥٣١٥٣٢ أو زيارة موقعنا الإلكتروني www.sc.com/bh.
٦. سيتم تجديد الإيداعات الثابتة في تاريخ الإستحقاق بصورة تلقائية وفق نسبة الفائدة السارية ما لم يطلب العميل خلاف ذلك.
٧. في حالة فك الوديعة الثابتة قبل موعد استحقاقها بشكل كامل أو جزئي. فإنه سيتم خصم ١٪ من قيمة الوديعة بشرط أن لا تتعدى قيمة الخصم مبلغ الفائدة المحصلة.
٨. رسوم الإشتراك في المنتجات الإستثمارية تتفاوت من ٢٪ إلى ٥٪ إضافة الى نسبة فائدة الإقتراض الخاصة ببنك ستاندرد تشارترد.
٩. إن معدلات الفائدة المحتسبة عن طريق البنك لخدمات السحب على المكشوف أو التسهيلات الممنوحة تعتمد على إضافة نسبة على فائدة الإقتراض الخاصة ببنك ستاندرد تشارترد.
١٠. تتوفر خدمة السحوبات النقدية بالعملات الأجنبية حسب توفر العملة عند البنك.
١١. قد تكون هناك رسوم إضافية محتسبة من البنوك الأخرى. وتكون مختلفة عن الرسوم الموضحة في قسم (التحويلات).
١٢. يخضع شراء الشيكات لموافقة الجهة المختصة في بنك ستاندرد تشارترد.
١٣. في جميع الحالات، قد يكون للمصرف الساحب رسوم خاصة به.
١٤. تتوفر تعرفه أية خدمات لم يرد ذكرها في هذا الدليل عند الطلب.
١٥. يتم إعفاء الأيتام والأرامل و ذوي المعاشات التقاعدية و الأفراد الذين يتلقون معونات إجتماعية من وزارة العمل والشؤون الإجتماعية و الطلاب و المواطنين البحرينيين الذين يستلمون راتباً شهرياً أقل من ٢٥٠ دينار بحريني من الحد الأدنى المطلوب لحسابات التوفير. يرجى من هؤلاء العملاء احضار الأوراق الثبوتية لخالتهم المذكورة أعلاه للحصول على الإعفاء.

القرض الشخصي

الحسابات العادية	الحسابات المتميزة	
رسوم الإدارية		
مبلغ القرض		
١٥٠	١٥٠	٥,٠٠٠ دينار بحريني ومافوق
١٢٥	١٢٥	٣,٠٠٠ دينار بحريني حتى ٤,٩٩٩ دينار بحريني
١٠٠	١٠٠	١,٠٠٠ دينار بحريني حتى ٢,٩٩٩ دينار بحريني
٥٠	٥٠	أقل من ١,٠٠٠ دينار بحريني
٪٣ - ٪٠,٦	٪٣ - ٪٠,٦	رسوم التأمين**
٪١٠ - ٪٥,٩٢	٪١٠ - ٪٥,٩٢	معدل الفائدة السنوي
١٥	١٥	رسوم السداد المتأخر
٪١ من المستحقات أو ١٠٠ دب أيهما أقل		رسوم السداد المبكر للقرض
٢٠	مجاناً	إصدار شهادة بالرصيد المتبقي (خطاب يوضح الإلتزامات المستحقة للبنك)
١٠	مجاناً	شهادة عدم مديونية (التأكيد بعدم وجود قرض أو التزامات مالية للبنك)
**حسب رسوم شركة التأمين. رسوم المعاملة والتأمين النهائية ترسل للزبون فور اصدارها.		

قروض السيارات

٢٥٠	٢٥٠	الرسوم الإدارية
١٥	١٥	رسوم السداد المتأخر
٪٨,٥ - ٪٥,٧٠	٪٨,٥ - ٪٥,٧٠	معدل الفائدة السنوي
٪١ من المستحقات أو ١٠٠ دب أيهما أقل		رسوم السداد المبكر للقرض
٢٠	مجاناً	إصدار شهادة بالرصيد المتبقي (خطاب يوضح الإلتزامات المستحقة للبنك)
١٠	مجاناً	شهادة عدم مديونية (التأكيد بعدم وجود قرض أو التزامات مالية للبنك)
٧,٥	٧,٥	خطاب براءة ذمة من المرور (تأكيد إعفاء السيارة من ملكية البنك بعد استكمال سداد قرض السيارة)

القروض العقارية

٪١ أو ٤٠٠ دب أيهما أقل		الرسوم الإدارية
١٠	١٠	رسوم السداد المتأخر
سعر البايبور ٦ شهور (كما في ٣٠ يونيو أو ٣١ ديسمبر أيهما أقرب) + هامش ٪٤		رسوم السداد المتأخر
٪٠,٧٥ أو ٢٠٠ دب أيهما أقل		رسوم السداد المبكر للقرض
٢٠	مجاناً	إصدار شهادة بالرصيد المتبقي (خطاب يوضح الإلتزامات المستحقة للبنك)
١٠	مجاناً	شهادة عدم مديونية (التأكيد بعدم وجود قرض أو التزامات مالية للبنك)
مجاناً	مجاناً	نسخة من سند الملكية

الحسابات المتميزة	الحسابات العادية	
رسوم استخدام أجهزة الصراف الآلي الأخرى-بنفث		
مجاناً	مجاناً	السحوبات النقدية
مجاناً	مجاناً	استفسار عن الرصيد
من المبلغ ٣٪	من المبلغ ٣٪	المعاملات الدولية المسحوبة على بطاقة الخصم*
١	مجاناً	السحوبات النقدية في دول مجلس التعاون الخليجي / الدولية

الخدمات الأخرى

مجاناً	مجاناً	الخدمة المصرفية عبر الهاتف
٥	مجاناً	رسم إستبدال البطاقة

رسوم استخدام الصراف الآلي (لبطاقات الصراف الآلي الدولية عند استخدام أجهزة الصراف الآلي لبنك ستاندرد تشارترد) أ د ب

التحويلات

التحويلات الصادرة

٤	مجاناً	طلب حوالة (كميالة) سيتم إصدار الحوالات من حساب العميل و ليس نقداً
ملاحظة: سيتم إرسال الحوالات إلى حساب الزبون وليس نقداً		

التحويلات المحلية

مجاناً	مجاناً	أصحاب الحسابات من بنك ستاندرد تشارترد - البحرين
٤٠٠ فلس	٤٠٠ فلس	تحويل بالتلكس عبر الفرع

مدفوعات «فوري»+

مجاناً	مجاناً	مدفوعات حتى ١٠٠ د.ب
١٠٠ فلس (للمعاملة الواحدة)	١٠٠ فلس (للمعاملة الواحدة)	مدفوعات أكثر من ١٠٠ د.ب (حتى ١,٠٠٠ د.ب)

مدفوعات «فوري»

٥ فلس (للمعاملة الواحدة)	٥ فلس (للمعاملة الواحدة)	إيداع مباشر (دفعات الرواتب)
١٠٠ فلس (للمعاملة الواحدة)	١٠٠ فلس (للمعاملة الواحدة)	إيداع مباشر (بخلاف الرواتب)

مدفوعات «فواتير»

مجاناً (عبر القنوات الإلكترونية)	مجاناً (عبر القنوات الإلكترونية)	دفع الفواتير
٧.٥ دولاراً	٣ دولاراً	التحويل بالتلكس خارج البحرين بالدولار الأمريكي

ملاحظة: سيتم إصدار الحوالات من حساب العميل و ليس نقداً

١	١	التحويل عبر جهاز الصراف الآلي
---	---	-------------------------------

التحويلات الواردة

مجاناً	مجاناً	التحويلات الواردة بالعملة المحلية والأجنبية وإيداع العملات في حساب بنك ستاندرد تشارترد - البحرين
--------	--------	--

الحسابات المتميزة	الحسابات العادية
-------------------	------------------

حساب التوفير / حساب التوفير الإلكتروني

١ دينار	مجاناً	بالدينار البحريني (بالعملات الأخرى ما يعادل)
---------	--------	--

خدمات الفروع

نسخة من رصيد الحساب أو نسخة من الشيك أو المستند

١	مجاناً	حتى ١٢ شهر (بالصفحة) أكثر من ١٢ شهر
---	--------	--

٣	مجاناً	• ١ إلى ٣ صفحات
١	مجاناً	• كل صفحة إضافية

٥٠	مجاناً	لأكثر من ٥ سنوات
----	--------	------------------

قد يتطلب التحقق أو البحث عن النسخ التي يتجاوز تاريخها أكثر من ١٢ شهراً مدة ٧ أيام عمل ومدة تصل إلى ٤٨ ساعة للمستندات الأخرى

١.٥	مجاناً	إرسال كشوفات الحسابات (بالبريد) يتم إصدار كشف حساب مجاناً كل ٦ أشهر
-----	--------	---

طلب شهادة/رسالة مصرفية

١٠	مجاناً	رصيد الحساب: الحسابات الشخصية
١٠	مجاناً	تقارير تدقيق الحسابات/تقارير تأكيد رصيد الحساب
١٠	مجاناً	الرسالة التوضيحية

مقاصة الشيك

١٠	مجاناً	إعادة الشيك لأسباب فنية
١٠	١٠	إعادة الشيك دون سداد من قبلنا

١٠ د.ب أو ما يعادلها بالعملات الأخرى (متوسط مدة التحصيل ٢١ يوم عمل) تطبيق رسوم البنك التحصيلية		تحصيل الشيك الشيكات بالعملات الأجنبية
--	--	---

إيقاف صرف الشيك

١٠	مجاناً	شيك مسحوب على بنك ستاندرد تشارترد البحرين
----	--------	---

رسوم الشيكات

٦	مجاناً	إصدار شيك إداري
٥	مجاناً	الحساب الجاري (أول دفتر شيكات)
٣	مجاناً	دفتر شيكات صغير (٣٠ شيكاً)
١٠	مجاناً	دفتر شيكات كبير (٦٠ شيكاً)

أمر الدفع الدائم

٢	١	رسوم إصدار
٣	٣	السداد لبنك آخر
٢	٢	الدفع ضمن ستاندرد تشارترد - البحرين (عدا القروض أو سداد فواتير بطاقة الإئتمان)
٢	مجاناً	إدخال تعديلات على أمر الدفع الدائم
١٠	٥	عدم تفعيل أمر الدفع الدائم لعدم وجود رصيد

خدمات الحساب

جميع الرسوم مبنية بالدينار البحريني ماعدا الرسوم المدونة بعملات أخرى

السحب عن طريق أمين الصندوق

الحسابات العادية	الحسابات المتميزة	
١	مجاناً	السحب النقدي لأقل من ٥٠٠ دينار
مجاناً	مجاناً	أكثر من ٥٠٠ دينار
١	مجاناً	الإيداع النقدي لأقل من ٥٠٠ دينار
مجاناً	مجاناً	أكثر من ٥٠٠ دينار

العملات الأجنبية - السحب والإيداع النقدي

السحب النقدي للعملات الأجنبية	٧٥٪ من المبلغ	١٪ من المبلغ
الإيداع النقدي للعملات الأجنبية	مجاناً	مجاناً

متطلبات رصيد الحساب

الحد الأدنى لمتوسط الرصيد الشهري للحسابات الشخصية

الحساب الجاري

٥٠٠	بالدينار البحريني
٥٠٠	بالعملات الأخرى ما يعادل

حساب التوفير* / حساب التوفير الإلكتروني**

٢٠ دينار	بالدينار البحريني
٢٠ دينار	بالعملات الأخرى ما يعادل

*تدفع الفوائد نصف سنويا إذا كان الرصيد أكثر من ٢٥.٠٠٠ دينار بمعدل فائدة (٠.١٪ سنويا

**أسعار الفائدة السارية على حساب الإيداع الإلكتروني هي كمايلي:

سعر الفائدة	رصيد حساب الإيداع الإلكتروني
٪٠,٠٠	أقل من ٥.٠٠٠ د.ب.
٪٠,٢٠	من ٥.٠٠٠ د.ب. الى ٩.٩٩٩ د.ب.
٪١,٠٠	من ١٠.٠٠٠ د.ب. الى ٣٩.٩٩٩ د.ب.
٪١,٢٥	٤٠.٠٠٠ د.ب. و أكثر

الحد الأدنى للرصيد عند فتح الحسابات

الودائع الثابتة

٥.٠٠٠ دينار	بالدينار البحريني
٢.٥٠٠ دينار	بالعملات الأخرى ما يعادل

الحسابات المتميزة

٣٧.٧٠٠ دينار	بالدينار البحريني (بالعملات الأخرى ما يعادل)
--------------	--

الرسوم الشهرية إذا لم يتم المحافظة على الحد الأدنى لمعدل أرصدة الحسابات

الحساب الجاري والحساب عند الطلب

١٠ دينار	مجاناً	بالدينار البحريني (بالعملات الأخرى ما يعادل)
----------	--------	--

الخدمات المصرفية للأفراد

دليل الخدمات والأسعار

فبراير ٢٠١٧

